



简 要 说 明

一、本篇资料的主要内容

本篇资料反映了全省财政收支、金融和保险、证券方面的情况，主要包括财政收入、财政支出、金融机构存贷款、现金收支、保险机构、保险业务开展和山东省辖区证券市场等方面的资料。

二、本篇资料的来源

1. 财政部分的资料来源于省财政厅。根据财政部2007年《财政收支分类科目》，财政支出科目变动较大，与往年不可比。

2. 金融方面的资料来源于中国人民银行济南分行。

3. 保险方面的资料来源于中国银保监会山东监管局。

4. 证券方面的资料来源于中国证监会山东监管局。

5. 本篇资料由省统计局综合处整理。

Brief Introduction

I. Main Content

Data in this chapter show the conditions of local government budgetary finance, banking and insurance, and securities, including government revenue and expenditure, credit funds, cash income and expenses, statistics on insurance companies and basic situation of securities markets in Shandong province.

II. Source of Data

(1) Data on local government finance are provided by Shandong Provincial Department of Finance. Because of reform of Government Revenue and Expenditure Classification Items issued by the Ministry of Finance of China in 2007, data on items cannot be compared with those of preceding years.

(2) Data on banking are provided by Jinan Branch of the People's Bank of China.

(3) Data on insurance are provided by China Bank and Insurance Regulatory Commission of Shandong Bureau.

(4) Data on securities are provided by China Securities Regulatory Commission of Shandong Bureau.

(5) Data in this chapter are prepared and compiled by the Division of Comprehensive Statistics of Shandong Provincial Bureau of Statistics.